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Burmistrz Miasta Ko-
strzyn nad Odrą dr Andrzej 
Kunt podpisał umowę na 
budowę hali sportowej o po-

Burmistrz Miasta Ko-

Umowa na budowę nowej hali sportowej przy SP 2
16 listopada 2022 r. podpisana została umowa dotycząca budowy nowej hali sportowej przy Szkole 
Podstawowej nr 2. Za blisko 2 lata uczniowie szkoły skorzystają z hali przystosowanej do gry w siat-
kówkę, koszykówkę i piłkę ręczną. 

wierzchni 800m2. Salę będzie 
można podzielić na 3 mniej-
sze do prowadzenia odręb-
nych zajęć w 3 grupach.

Wykonawcą inwestycji 
jest Przedsiębiorstwo Pro-
dukcyjno-Usługowe MIRS 
Sp. z o.o. z Oleśnicy. Firma 

MIRS specjalizuje się w bu-
dowie obiektów sportowych. 
W województwie lubuskim 
zrealizowała już inwestycje 
w Deszcznie, Zielonej Górze 
i Ochli.

Wartość kontraktu wyno-
si 13.189.479,28 zł. Miasto 
uzyskało na ten cel dofinan-
sowanie z Funduszu Polski 
Ład: Programu Inwestycji 
Strategicznych w wysokości 
6,3 miliona zł.

Zakres robót obejmuje 
m.in.: budowę hali sportowej 
z zapleczem socjalnym dwu-
kondygnacyjnym oraz łączni-
kiem z istniejącą szkołą o kon-
strukcji żelbetowo - murowej 
z dachem w postaci dźwi-
garów z drewna klejonego 
wraz z wyposażeniem, insta-
lacjami wodno-kanalizacyj-
ną, grzewczą, wentylacyjną, 

Wskaźnik Jakości Życia, 
opracowany przez prof. dr. 
hab. Przemysława Śleszyń-
skiego  składający się z 63 
wskaźników cząstkowych 
opisujących: środowisko na-
turalne, rozwój demograficz-
ny, rozwój społeczno-ekono-
miczny, rynek pracy, warunki 
mieszkaniowe, infrastrukturę 
osadniczą i ład przestrzenny, 
zdrowie i bezpieczeństwo, 
dostępność i jakość usług, 
dziedzictwo, kultura i rekre-
acja, a także spójność i ak-
tywność społeczną- pozwa-
la nam na używanie tytułu 
„Gminy dobrej do życia”. To 
wyróżnienie, przyznane Mia-
stu przez niezależnych eks-
pertów na podstawie wskaź-
ników i danych, jest dla nas 

Jesteśmy gminą 
dobrą do życia

2 grudnia Serwis Samorządowy PAP ogło-
sił wyniki ogólnopolskiego rankingu „Gmina 
dobra do życia”. Kostrzyn nad Odrą w kategorii 
gminy miejskie i miejsko-wiejskie z miastem 
powyżej 5 tys. mieszkańców zajął miejsce na 
podium i 3 miejsce! 

szczególnie cenne, bowiem 
jest zewnętrzną oceną  wa-
runków życia w mieście, za-
angażowania i przedsiębior-
czości mieszkańców. 

Patronat honorowy nad 
Rankingiem „Gmina dobra 
do życia” objął Prezes Rady 
Ministrów Mateusz Mora-
wiecki. Ranking został objęty 
także patronatem ogólnopol-
skich organizacji samorządo-
wych wchodzących w skład 
Komisji Wspólnej Rządu 
i Samorządu Terytorialne-
go: Związku Miast Polskich, 
Związku Gmin Wiejskich 
RP, Unii Miasteczek Pol-
skich oraz Unii Metropolii 
Polskich. Partnerami Ran-
kingu są Play i bank Pekao 
SA.
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reklamareklama

Spotkanie rozpoczęło się 
od wspólnego odśpiewania 
hymnu narodowego i powi-
tania członków Klubu i za-
proszonych gości.

Wśród zaproszonych go-
ści obecni byli:

Przewodniczący rady mia-
sta Marek Tatarewicz,
wiceprzewodniczący Rady 
Miasta Tadeusz Łysiak
wiceprzewodniczący Rady 
Miasta Michał Kunt,
zastępca burmistrza miasta 
Zbigniew Biedulski,
dyrektor KCK Zdzisław 

•

•

•

•

•

niePODLeGłA
Zarząd Klubu towarzystwa Miłośników Lwowa i Kresów Południowo-
Wschodnich w Kostrzynie nad Odrą wspólnie z dyrekcją Miejskiej Biblioteki 
Publicznej zorganizowali 9 listopada 2022 roku w pomieszczeniach bibliote-
ki spotkanie z okazji 104 rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę. 

Garczarek,
dyrektor Muzeum Twier-
dzy Kostrzyn Ryszard 
Skałba,
pełnomocnik Zarządu K-
SSSE Roman Dziduch,
prezes stowarzyszenia 
UTW Krytyna Budzińska

Następnie głos zabrał pro-
rektor d/s kształcenia z Aka-
demii im. Jakuba z Paradyża 
z Gorzowa Wielkopolskiego 
dr. Przemysław Słowiński, 
który uraczył nas wspania-
łym wykładem na temat pol-
skiej drogi do niepodległo-

•

•

•

ści. Wiele uwagi poświęcił 
głównym twórcom naszej 
niepodległości: Józefowi 
Piłsudskiemu i Ignacemu 
Paderewskiemu. Różnili się 
oni metodami walki o naszą 
wolność i niepodległość, ale 
cel ich działania był ten sam- 
powstanie państwa polskie-
go. Wykładowca zwrócił też 
uwagę na to, że długo cze-
kaliśmy na odzyskanie pań-
stwa- 123 lata od trzeciego 
rozbioru Polski, a niektóre 
ziemie 146lat. Przez lata nie-
woli Polacy zachowali swoją 

tożsamość, odrębność na-
rodową. Stało się to między 
innymi poprzez zachowanie 
języka ojczystego, kultury 
polskiej. Duża w tym zasług 
Polek, które przekazywały 
mowę ojczystą następnym 
pokoleniom. 

I wojna światowa dała na-
dzieję na odzyskanie niepod-
ległości, bowiem poróżnili 
się ze sobą nasi dotychcza-
sowi zaborcy, którzy z wojny 
wyszli osłabieni. Zaistniała 
szansa na wolność, którą Po-
lacy potrafili wykorzystać. 

W 1918 roku odrodziła 
się Polska. Trzeba było już 
w wolnej i niepodległej Oj-
czyźnie podjąć wiele działań, 
aby zjednoczyć rozdzielone 
przez długie lata organizmy, 
obronić kruchą wolność.  
W 1920 roku walczyć 
z bolszewikami, walczyć 
o ustalenie granic młodego 
państwa, zorganizować or-
gany władzy, administracji, 
wojska itd. To się wszystko 
udało, dlatego dziś możemy 
obchodzić Narodowe Świę-
to Niepodległości. To tylko 
niektóre wątki odnotowane 
przeze mnie ze wspaniałego 
wykładu, który wysłuchany 
został przez zgromadzonych 
z wielką uwagą i zaintereso-
waniem. 

Po wykładzie dyrektor 
Joanna Tarabuła zaprosiła 
wszystkich zebranych na do-

brą kawę, herbatę i ciasto. 
W części artystycznej 

wystąpił zespół muzyczny 
„Duo Concertante” z Filhar-
monii Gorzowskiej w skła-
dzie Daria Krzysztoń-Baran 
skrzypaczka i Bartosz Baran 
fagocista. Artyści zaprezen-
towali 18 utworów, wśród 
nich: „Czerwone maki na 
Monte Cassino”, „Marsz 
Pierwszej Brygady”, „Przy-
byli ułani pod okienko”, 
„Serce w plecaku”, „Love 
me tender”, „Pretty Woman”, 
a na zakończenie „Time to 
say goodbye”. 

Była to dla nas wspaniała 
uczta muzyczna. Wykonaw-
cy zdobyli serca uczestników 
spotkania i pożegnani zostali 
na stojąco rzęsistymi brawa-
mi i wyrażaną nadzieją na 
kolejne spotkanie. 

Na zakończenie spotkania 
uraczyła nas swoim wierszem 
Adela Pawlukiewicz, złożyła 
w nim hołd tym, którzy 

oddali swe życie w walce 
o wolność Polski. Recyta-
cję zakończyła słowami: „O 
niepodległość Ojczyzny wal-
czono przez długie lata, Po 
123 latach Polska wróciła na 
mapę świata. Niech pamięć 
o Was nie zaginie, Walczyli-
ście dla każdego, Przyjmijcie 
więc podziękowania, od Kre-
sowian Klubu Kostrzyńskie-
go”. 

Serdeczne podziękowa-
nia dla dyr. Joanny Tarabuły 
i jej pracownikom Mariu-
szowi, Malwinie, Joli i Ag-
nieszce za ogromny udział 
w zorganizowaniu spotkania 
i wykonanie kokardek naro-
dowych, dekoracji sali, po-
częstunku, stworzenie miłej 
i sympatycznej atmosfery. 
Szczególne słowa podzięko-
wania dla dr. Przemysława 
Słowińskiego za jego grati-
sowy, wspaniały wykład. 

Józef Żarski
Zdjęcia: Mariusz Szyszko
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Podczas 20 lat nieprze-
rwalnie sprawowanej funk-
cji przez Burmistrza Mia-
sta, miały miejsce  bardzo 
ważne wydarzenia mające 
wpływ na rozwój Kostrzy-
na: wejście Polski w struk-
tury  Unii Europejskiej i do 
Układu Schengen. W tym 
czasie, dzięki bardzo dobrej 
współpracy z Radą Miasta 
Kostrzyn nad Odrą, udało 
się zrealizować szereg waż-
nych społecznie inwestycji, 
które dofinansowane zosta-
ły zarówno ze środków UE, 
a także programów rządo-
wych. Pozyskanych zostało 
również wielu strategicznych 
inwestorów, którzy stworzy-
li w naszym mieście nowe 

Jubileusz Burmistrza
20 lat temu, 18 listopada 2002 roku Burmistrz 
Miasta Kostrzyn nad Odrą dr Andrzej Kunt oficjal-
nie objął stanowisko włodarza naszego miasta. 

miejsca pracy. 
W latach 2002-2022 

miasto bardzo dynamicznie 
rozwinęło się, czego najlep-
szym  wyrazem są liczne na-
grody i wyróżnienia którymi 
Kostrzyn nad Odrą  został 
uhonorowany m.in.   wy-
różnienie w rankingu Filary 
Polskiej Gospodarki, organi-
zowanym przez „Puls Bizne-
su” i agencję badawczą TNS 
Pentor. W 2021 roku nasze 
miasto uplasowało na pierw-
szych miejscach w Rankingu 
Gmin Województwa jako: 
LIDER WOJEWÓDZTWA 
LUBUSKIEGO, LIDER 
GMIN MIEJSKICH i LI-
DER POWIATU GORZOW-
SKIEGO.

Z okazji Jubileuszu, 
życzymy Burmistrzowi Andrzejowi Kuntowi, 

wszelkiej osobistej i zawodowej pomyślności, 
a także satysfakcji z wykonywanej pracy 

i kolejnych sukcesów w realizacji zamierzeń 
służących dobru lokalnej społeczności.

Pracownicy Urzędu Miasta 
oraz Radni Rady Miasta

dokończenie ze str. 1

elektryczną, fotowoltaiczną, 
zagospodarowaniem terenu, 
roboty porządkowe i wi-
downią na 105 miejsc sie-
dzących.

Budowa ma potrwać 20 
miesięcy licząc od dnia pod-
pisania umowy. 

Na realizację inwestycji 
czekają zarówno uczniowie 
szkoły, jak i kadra pedago-
giczna. Szkoła Podstawowa 
nr 2 to tzw. „tysiąclatka”, 
w której znajduje się sala 

gimnastyczna o wymiarach 
9m x 18m. Jest ona zbyt 
mała, aby zapewni bez-
pieczny udział w zajęciach 
wychowania fizycznego 
wszystkim dzieciom, a także 
prowadzenia dodatkowych 
zajęć sportowych. W szko-
le nie ma także możliwości 
organizowania większych 
wydarzeń rekreacyjno-spor-
towych dla społeczności 
uczniowskiej.

O postępach w realizacji 
inwestycji, będziemy Pań-
stwa informować.
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Projekt obejmuje:
przebudowę istnieją-
cej jezdni ul. Kardynała 
Stefana Wyszyńskiego 
i ul. Osiedle Warniki,
wyznaczenie nowej drogi 
pieszo-rowerowej,
przebudowę istniejących 
zjazdów publicznych 
oraz indywidualnych, 
przebudowę istniejących 
przepustów,
przebudowę skrzyżowań 
z istniejącą siecią drogo-
wą w zakresie koniecz-
nych korekt geometrii 
oraz robót nawierzchnio-
wych,
budowę nowego oświet-
lenia ulicznego,
odprowadzania wód desz-
czowych z jezdni i drogi 

•

•

•

•

•

•

•

pieszo – rowerowej, 
budowę kanalizacji sani-
tarnej, 
dostosowanie uli-
cy do potrzeb osób 
niepełnosprawnych, 
w tym niewidomych,
zagospodarowanie pasa 
drogowego,
przebudowę kolidują-
cych urządzeń infra-
struktury technicznej, 
a w szczególności sieci 
energetycznej, wodocią-
gowych, telekomunika-
cyjnych, gazowych. 

Na dzień dzisiejszy rea-
lizowane są prace związane 
z budową kanalizacji sani-
tarnej, które powinny zakoń-
czyć się  na przełomie grud-

•

•

•

•

nia / stycznia. 
Na początku grudnia 

zgodnie z informacją uzyska-

Ważna inwestycja w Powiecie Gorzowskim
Przebudowa dróg: ulic Kardynała Stefana Wyszyńskiego, ulica Osiedle Warniki w Kostrzynie nad Odrą 
wraz z infrastrukturą

ną od Głównego Wykonaw-
cy jak tylko warunki atmo-
sferyczne będą odpowiednie 
wykonawca przystąpi do 
wykonywania prac drogo-
wych, obecnie zwożony jest 
materiał w postaci kostki be-
tonowej itp. 

Przerwa w pracach 
związana była miedzy in-
nymi z pracami archeolo-
gicznymi, niekompletną 
dokumentacją projektową, 
brakami w uzgodnieniach 
z właścicielami sieci,  nie-
ścisłościami w dokumentacji 
projektowej. Obecnie trwają 
również uzgodnienia projek-
towe w zakresie likwidacji  
linii oświetleniowej. Przed 
zakończeniem robót zwią-
zanych z usunięciem kolizji 
linii oświetleniowych, ro-
boty drogowe w obszarze 
projektowanych chodników 
i zjazdów nie mogą być wy-
konywane.  Prace związane 
z przebudową istniejących 
sieci gazowniczych  zgodnie 
z dokumentacją, zostały za-
kończone.  

Zgodnie z przygotowa-
nym aneksem do umowy 
z wykonawcą termin zakoń-
czenia prac został wydłużony 
do końca sierpnia przyszłego 
roku.
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Zadośćuczynienie za 
śmierć osoby bliskiej

Wysokość zadośćuczynie-
nia uzależniona jest od rozmia-
ru krzywdy, ma pomóc ukoić 
ból po stracie ukochanej oso-
by. Śmierć bliskiej osoby jest 
tragedią, którą każdy przeżywa 
inaczej.

Straty najbliższego nie da 
się przeliczyć na pieniądze, 
jednak świadczenie powinno 
być odpowiednio wysokie, by 
straty tej nie umniejszać.

Niestety nagminnym jest 
odmowa wypłacania zadość-
uczynienia przez towarzystwa 
ubezpieczeniowe bądź zaniże-
nie przyznawanych kwot. 

Uprawnionymi do żądania 
zadośćuczynienia nie są wy-
łącznie członkowie najbliższej 
rodziny zmarłego (małżonek, 
rodzice, dzieci czy rodzeń-
stwo) ale także pasierb, wnuk, 
chrześniak, konkubent, przy-
rodni brat, a nawet były mał-
żonek.

Pojęcie bliskości należy 
bowiem rozumieć przez pry-
zmat więzi emocjonalnych. 
Kluczowe są rzeczywiste rela-
cje jakie zmarły miał z osobą 
dochodzącą zadośćuczynienia. 

Zdarza się, że bliski krew-
ny miał sporadyczne relacje ze 

KANCELARIA  ADWOKACKA
Aleksandra  Hadrysiak

adwokat
www.adwokatkostrzyn.pl

zmarłym, ograniczające się do 
rzadkich spotkań na uroczy-
stościach rodzinnych. Zaś dal-
szy krewny utrzymywał częste 
kontakty, interesował się zmar-
łym i spędzał z nim czas.

Sąd za każdym razem 
szczegółowo bada, jakie były 
stosunki pomiędzy zmarłym, 
a osobą dochodzącą zadość-
uczynienia.

Wskazać należy, iż żąda-
nie wypłaty zadośćuczynienia 
należy zgłosić do ubezpieczy-
ciela w ciągu 3 lat od momen-
tu dowiedzenia się o szkodzie 
i osobie zobowiązanej do jej 
naprawienia, bez względu na 
to ile lat upłynęło od zdarze-
nia. 

Jeżeli zdarzenie miało cha-
rakter przestępstwa (np. spraw-
ca został skazany wyrokiem 
karnym za spowodowanie wy-
padku ze skutkiem śmiertel-
nym) roszczenia przedawniają 
się z upływem 20 lat od jego 
popełnienia.

Podkreślić należy, iż bieg 
przedawnienia roszczenia 
o świadczenie do ubezpieczy-
ciela przerywa się  m.in. przez 
zgłoszenie ubezpieczycielowi 
roszczenia, a od daty doręcze-
nia decyzji ubezpieczyciela 
okres przedawnienia liczymy 
od nowa.

adwokat 
Aleksandra Hadrysiak

Jeśli śmierć osoby bliskiej nastąpiła w wyniku czynu 
niedozwolonego, np. w wypadku komunikacyjnym 
czy też jako wynik błędu w sztuce lekarskiej, bliscy 
mogą domagać się zasądzenia na ich rzecz odpowied-
niej sumy, tytułem zadośćuczynienia pieniężnego za 
doznaną krzywdę. 
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Statutowo zarząd składa 
się z grona od 5 do 7 osób, 
które są wybierane podczas 
ogólnego zebrania. Tego-
roczne wybory cieszyły się 
mniejszą frekwencją i za-
rząd został powołany przez 
19 mieszkańców osiedla 
Leśnego. W skład nowego 

samorządu osiedlowego na 
kadencję 2022-2026 weszli: 
Karolina Namysłowska, 
Katarzyna Kramek, Izabe-
la Baran, Zbigniew Baran, 
Maciej Sobczak, Krzysztof 
Matuszak oraz Edward Bo-
czarski. Zarząd ze swojego 
składu wyłonił Edwarda 
Boczarskiego na funkcje 
przewodniczącego. Maciej 
Sobczak będzie zastępcą 
przewodniczący a Karolina 
Namysłowska sekretarzem. 
Głównym zadaniem samo-

rządu jest dbanie o poprawę 
życia mieszkańców osied-
la. Przez ostatnie 4 lata pod 
przewodnictwem Edward 
Boczarskiego podjęto próbę 
zmiany otoczenia i estetyki 
osiedla z typowo koszarowej 
na bardziej otwartą i przyja-
zną mieszkańcom. Po wielu 

latach „koszary” otrzymały 
balkony oraz zbudowano 
plac integracyjny dla miesz-
kańców, który jest dziś chęt-
nie wykorzystywany do spot-
kań mieszkańców Leśnego. 
W ostatnim czasie Zarząd 
był inicjatorem wykonania 
w czynie społecznym parkin-
gu przy Wspólnocie Mieszka-
niowej nr 5. - Kilka lat zajęło 
nam porządkowanie miejsc 
na odpady gabarytowe, które 
wcześniej zalegały i szpeciły 
nasze osiedle - powiedział 

Przewodniczący Edward Bo-
czarski. Na osiedlu planowa-
ne są koleje przedsięwzięcia, 
przede wszystkim związane 
z poprawa dróg, placów i in-
frastruktury sanitarnej. 

- W zeszłym roku złożyli-
śmy wnioski do Urzędu Mia-
sta dot. m.in ujęcia w miejskim 
budżecie takich zadań jak na-

Leśne wybrało samorząd
10 listopada odbyły się wybory nowego Zarządu Mieszkańców Osiedla Leś-
nego. Wybory, które są weryfi kacją pracy samorządu mieszkańców osiedla 
odbywają się co 4 lata. 

prawa instalacji sanitarno-
kanalizacyjnej, naprawa dro-
gi przy wspólnotach 7,8,9,10 
oraz poszerzenie drogi przy 
Wspólnocie numer 5 - dodał 
przewodniczący Boczarski. 
Zarząd zwrócił także uwagę 
na problem z fatalnym sta-
nem ulicy Działkowej oraz 
chodnikiem prowadzącym do 
kładki nad torami. Samorząd 
osiedla Leśnego jest jednost-
ką pomocniczą miasta, a jego 
sugestie i wnioski każdego 
roku trafiają do Urzędu Mia-
sta z prośba o realizację.
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reklama

Tym razem ze względu 
na spiętrzenie zadań wyni-
kających z rocznego har-
monogramu przedsięwzięć 
kostrzyński Zarząd Związ-
ku Emerytów i Inwalidów 
zorganizował andrzejkową 
zabawę tydzień wcześniej, 
w dniu 22.11.2022 roku. 
To czas Mundialu. Mecz Pol-
ska-Meksyk a mimo to chęt-
nych do wspólnej zabawy 
w ten „Magiczny Wieczór” 
nie brakowało. Choć jak 
wiadomo, że w seniorowej 
społeczności Panien na wy-
daniu nie ma, to Panie stanu 
wolnego są. I aby tradycji sta-
ło się zadość,  właśnie z ich 
udziałem Pani Ewa Musiał 
przeprowadziła andrzejko-
wą wróżbę przepowiadającą 
każdej z Pań imię tego jedy-
nego, którego los postawi na 
jej życiowej drodze. Prze-
cież na spełnienie marzenia 
o wielkiej miłości nigdy nie 

jest za późno. Po zakończo-
nej wróżbie Przewodnicząca 
Zarządu Pani Maria Bieniek 
złożyła wszystkim Andrze-
jom należącym do Związku 
serdeczne życzenia z oka-
zji nadchodzących Imienin 
a jednemu z nich, obecne-
mu na sali, wręczyła butel-
kę szampana, którym został 
wzniesiony okolicznościowy 
toast. Po nim salą zawładnęła 
muzyka i taniec. Zasiadający 
za konsoletą Pan Marek Woj-
ciechowski serwował znane 
i lubiane przeboje muzyki ta-
necznej. Wszyscy bawili się 
świetnie. Nawet informacje 
o słabej grze polskiej repre-
zentacji i marny wynik me-
czu nie były stanie popsuć 
humoru uczestnikom zabawy. 
Wspaniały nastrój panował 
aż do końca tego „Magiczne-
go Wieczoru”.

Tekst i zdjęcia
Marian Sorol

Z życia Związku emerytów Rencistów i inwalidów 
w Kostrzynie nad Odrą.

Magiczny Wieczór
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Dlaczego witamina C zasługuje na wyróżnienie? Ponie-
waż jest powszechna a zarazem wyjątkowa.  Często kojarzy-
my witaminę C z naszą zdolnością do walki z przeziębieniami 
i rzadko łączymy ją z tym, że działa magicznie, zwiększając 
naszą naturalną podaż kolagenu, a także utrzymując gęstość 
kości i ogólny stan zdrowia. Pomaga rozkładać melaninę, 
naturalną pigmentację, którą uzyskujemy w naszej skórze 
w wyniku opalania lub starzenia. To słoneczna witamina, któ-
ra pomaga uzyskać naprawdę naturalną i promienną skórę. 

Japonki stale przyjmują witaminę C poprzez żywność, 
suplementy, napoje, owoce i warzywa oraz produkty kosme-
tyczne. Niektóre owoce i warzywa dostępne są tylko w Japo-
nii (yuzu, shiso). W Polsce również możemy znaleźć  produk-
ty bogate w witaminę C – takie jak acerola, kaki, pietruszka, 
papryka, brokuły, goya i kiwi – są dostępne w każdym super-
markecie w Twojej okolicy. 

Obok daru jakim jest witamina C możemy znaleźć inny 
cudowny produkt natury - oleje. Wspomagają one cały nasz 
organizm m.in. regulując metabolizm, wspomagając układ 
krwionośny, kostny, nerwowy wspomagając walkę z choro-
bami skóry i wiele innych. 

Jednym ze znanych olei jest olej tsubaki (kamelia), który 
ma niebywale pozytywny wpływ na skórę, włosy i ogólne 
samopoczucie. Tak dobroczynny wpływ zawdzięcza wyjąt-
kowo wysokiemu nasyceniu w kwasy tłuszczowe omega-9 
(znane również jako kwasy oleinowe), jak również w nie-
zbędne białka i glicerydy.

 Można go nakładać bezpośrednio na suchą lub trądziko-
wą skórę lub na włosy. Jadalny olej tsubaki jest stosowany 
w celu zwiększenia odporności, obniżenia poziomu chole-
sterolu i wyrównania poziomu cukru we krwi. Jest znacznie 
lżejszy niż olej sałatkowy i znacznie bogatszy w witaminy. 
Jest to olej bardzo popularny w Japonii. 

W krajach europejskich jest również kilka odmian olei, 
które działają cuda w naszym organizmie i warto po nie sięg-
nąć. Można zaliczyć do nich olej lniany,  kokosowy, z ostro-
pestu, konopny (naturalny antyoksydant) czy czarnuszki.

Wymienione produkty (witamina C i oleje) wykorzystuje 
się również do masaży ciała i twarzy wzbogacając skórę od 
zewnątrz.

KS TOP Studio urody i masażu twarzy
Katarzyna Sobkowska

Japoński Sekret Piękna
„Oleje i potęga witaminy C”
Od wieków Japonki, aby być piękne i zdrowe się-
gają po naturalne skarby natury. Głównie są to 
rośliny, warzywa i owoce, oleje, witamina C. 
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Nad ustaleniem przy-
czyn tak olbrzymiego ska-
żenia pracują państwowe 
jednostki, w tym przede 
wszystkim Państwowe Go-
spodarstwo Wodne Wody 
Polskie, Ministerstwo Kli-

matu i Środowiska, Mini-
sterstwo Infrastruktury oraz 
Główny Inspektor Ochrony 
Środowiska. Z prac tych 
organów nie są zadowoleni 
lubuscy posłowie, wymier-
nie zainteresowani sytuacją 
tej królowej lubuskich rzek. 
Dr Anita Kucharska-Dzie-
dzic z Lewicy oraz dr To-
masz Aniśko z Partii Zielo-
ni w ramach kierowanego 
przez siebie Parlamentarne-
go Zespołu ds. Renaturyza-
cji Odry wraz z naukowcami 
i organizacjami związanymi 
z ochroną środowiska, na 
własną ręką próbują znaleźć 
winnych i składają w tej 
sprawie doniesienia do Pro-
kuratury.

- Złożyliśmy doniesienie 
o możliwości popełnienia 
przestępstwa przez prezesa, 
wiceprezesa oraz dyrektora 
Departamentu Rybactwa 
Państwowego Gospodar-
stwa Wody Polskie, którzy 
w związku ze skażeniem 
Odry złamali art. 231 Ko-
deksu karnego, który mówi 
o niedopełnieniu obowiąz-
ków przez funkcjonariusza 
publicznego – mówi posłan-
ka Kucharska-Dziedzic. Co 
ciekawe, materiał dowodo-
wy do pozwów dostarczyły 
państwowe służby. Jak to 
możliwe? Państwo polskie 
wiedziało bowiem, że za 
śmierć ryb odpowiadają 
złote algi, a za ich zakwit 
jest wynikiem skrajnego 
zasolenia wody. Wyznaczo-
ne do nadzoru nad rzekami 
instytucje nie zrobiły jednak 
nic, by powstrzymać kolej-

ne zrzuty zasolonej wody, 
co wywołało powtórną ka-
tastrofę na rzece.

Lipcowe skażenie rzeki 
nie było jedyne. We wrześ-
niu przez Odrę przeszła na-
stępna śmiercionośna fala 

wybijając kolejne ławice 
ryb. O tym, że za ponowne 
pojawienie się w rzece zło-
tych alg odpowiadają słone 
wody, dowiódł Zespół pro-
wadzony przez dr Kuchar-
ską-Dziedzic i dr Aniśko. 
W związku ze stwierdze-
niem przekroczonych norm 
wskaźników zasolenia (za 
co odpowiadają najpraw-
dopodobniej zrzuty solanki 
z kopalń należących do spó-
łek Skarbu Państwa) posło-
wie zwrócili się do wielu 
zakładów funkcjonujących 
nad Odrą z prośbą o przed-
stawienie informacje na te-
mat ilości zrzucanych ście-
ków. Informacji nie uzyskali 
jednak od głównych podej-
rzanych, czyli ze spółek 
Skarbu Państwa!

To, że skażenie Odry 
powoli znika z czołówek 
mediów, nie oznacza, że 
problem został rozwiązany, 
a przyczyny katastrofy zo-
stały wyjaśnione. Lubuska 
posłanka Anita Kucharska-
Dziedzic w trakcie posie-
dzenia Zespołu Odrzańskie-
go zadeklarowała, że będzie 
drążyła temat do skutku, 
żeby politycy obozu władzy 
nie zamietli sprawy pod dy-
wan.

- Katastrofa ekologiczna 
na Odrze z przełomu lipca 
i sierpnia 2022 roku poka-
zała, że służby i państwo nie 
działają, a także nie uczą 
się na własnych błędach 
– bulwersuje się Kucharska-
Dziedzic. - Pytałam w inter-
pelacjach i interwencjach 
poselskich, co zrobiły Wody 

Polskie, co zrobili urzędnicy 
odpowiedzialni za rzekę, za 
czystość wody i za ryby w tej 
rzece? Nie zrobiono nic! I za 
te zaniedbania urzędnicze, 
za tą bezczynność poniosą 
odpowiedzialność karną. 
Bycie szefem instytucji pań-
stwowej to nie tylko wyso-
kie apanaże i limuzyny. To 
jest także odpowiedzialność 

i w przypadku zaniedbań 
oraz zaniechań to jest tak-
że odpowiedzialność karna. 
Dzisiaj na czele Prokuratury 
stoją koledzy prezesów pań-
stwowych instytucji i spółek 
Skarbu Państwa. Ale to się 
zmieni. Teraz mój Zespół 
zbiera dowody, które dostar-
czają naukowcy, ekolodzy, 
międzynarodowi eksperci 

i obywatele zainteresowani 
tą sprawą. Wykorzystamy je 
z pewnością – informuje lu-
buska posłanka.

Działania wokół Odry 
pokazują, że pomimo tego, 
że sytuacja z rzeką jest zu-
pełnie wyjątkowa, to wszyst-
kie zachowania urzędników 
były standardowe. I to jest 
sytuacja zupełnie niesły-
chana! Presja na urzędni-
ków jest konieczna. Muszą 
wykonywać swoje zadania 
tak jak należy, żeby Odra 
znów mogła żyć. W intere-
sie Lubuszanek i Lubuszan 
jest zrobienie wszystkiego, 

Odra nadal będzie umierać
Pierwsze informacje o śmierci Odry pojawiły się pod koniec lipca. Dzisiaj wiemy już więcej na temat 
największego w historii zatrucia tej ważnej polskiej rzeki. Wciąż jednak nie znamy winnych odpowie-
dzialnych za śmierć tysięcy ton ryb.

żeby rząd nie zapomniał 
o tej katastrofie. Unikanie 
odpowiedzialności za po-
pełnione i popełniane błędy 
może bowiem skutkować 
nałożeniem na Polskę kar 
finansowych.

Jak dodaje Kucharska-
Dziedzic, zatrucie to też 
konsekwencja regulacji rze-
ki, a budowa stopni wod-
nych na Odrze to gwóźdź do 
jej trumny. Posłanka twier-
dzi, że będzie naciskała na 
weryfikację planów inwe-
stycyjnych związanych z re-
gulacją i „betonowaniem” 
rzeki.
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to już 25 lat od powołania CZG-12

Spotkanie było okazją do 
przybliżenia głównych za-
dań, które realizuje Związek 
prowadząc gospodarkę od-
padami dla 17 gmin człon-
kowskich. Omówione zostały 
kosztowne, ale potrzebne do 
realizacji tych zadań inwesty-
cje, które jak podkreślił Prze-
wodniczący Zarządu Związ-
ku – Robert Paluch, możliwe 
były do zrealizowania w tak 
krótkim czasie dzięki fundu-
szom zewnętrznym. Zakoń-
czone w roku 2022 projekty 
związane z modernizacją linii 
sortowniczej, doposażenie 
Zakładu Unieszkodliwia-

27 października br. odbyło się uroczyste podsumowanie 25 lat działalności Celowego Związku Gmin CZG-12. Konferencja była 
okazją do podsumowania osiągnięć i zrealizowanych inwestycji oraz zarysowania planów na przyszłość. 

nia Odpadów Komunalnych 
w Długoszynie w nowoczes-
ne maszyny i urządzenia oraz 
wybudowanie nowej kwate-
ry składowiska pozwala na 
sprawne zarządzanie odpa-
dami w regionie. Wraz z ros-
nącą ilością odpadów komu-
nalnych (średnio ok. 365 
kg/osoba w Polsce) musi iść 
większy odzysk i na to Zarząd 
CZG-12 będzie szczególnie 
zwracać uwagę w swoich pla-
nach na przyszłość. Bardzo 
ważnym elementem systemu 
odzysku surowców wtórnych 
jest edukacja, oraz przejrzyste 
akty prawne, co podkreślali 

podczas spotkania prelegenci 
(p. Andrzej Sobolak – prezes 
Stowarzyszenia Biorecykling 
oraz p. Maciej Kiełbus – me-
cenas Kancelarii Prawnej 
Ziemski & Partners).

Zagospodarowanie 
odpadów dla ponad 

180 tys. mieszkańców
Dariusz Ejchart, bur-

mistrz Sulęcina oraz Prze-
wodniczący Zgromadzenia 
Związku, podkreślił, że dzię-
ki dobrej współpracy samo-
rządów CZG-12 przetrwał 
wiele zmian ustawowych 
i społecznych. CZG-12 two-
rzy system, który pozwala 
na sprawne zarządzanie od-
padami już dla blisko 180 ty-
sięcy mieszkańców. Wspólny 
system, w dobie rosnących 
kosztów, pozwala również na 
utrzymanie ceny za przyjęcie 
odpadów do zagospodarowa-
nia na optymalnym poziomie, 
co podkreślał podczas spot-
kania członek zarządu woje-
wództwa lubuskiego Marcin 
Jabłoński.

Zadania realizowane 
przez CZG – 12 to:

- zagospodarowanie od-
padów komunalnych, se-
gregacja i recykling (hala 
sortownicza i maszyny, skła-
dowisko odpadów);

- edukacja ekologiczna, 
wynajem kontenerów oraz 
usługi przewozowe.

Konferencja była okazją 

do podziękowań dla przed-
stawicieli samorządów, Bur-
mistrzów i Wójtów gmin 
członkowskich oraz delega-
tów, przedstawicieli służb 
mundurowych, firm i instytu-
cji związanych z gospodarką 
odpadami w województwie 
lubuskim. Rok 2022 to czas 
wielu zmian, również tych 
wizerunkowych. Opracowa-

ne zostało nowe logo CZG-
12 oraz zmodernizowano 
stronę internetową (www.
czg12.pl) z ułatwieniami dla 
mieszkańców – m.in. dostęp-
na jest wyszukiwarka odpa-
dów.



Kostrzyńska
gazeta 12                              NUMER 11/12 Kostrzyńska

gazeta13LISTOPAD/GRUDZIEŃ 2022

tel. 95 760 33 89



Kostrzyńska
gazeta 14                              NUMER 11/12

dokończenie na str. 16

efektownych akcji technicz-
nych. W walkach popisał 
się niezwykłą czujnością 
i sprytnie wykorzystał błędy 
przeciwników. W pojedynku 
o złoty medal z reprezen-
tantem gospodarzy Antoni 
potrzebował niespełna 40 
sekund aby zdobyć przewa-
gę techniczną. Brawo, brawo 
!!!

Niebywale wielkim Twar-
dzielem okazał się Gracjan 
Somerski, którego występ 
w Mistrzostwach stał pod 
dużym znakiem zapytania. 
Na miesiąc przed startem 

nasz Somer doznał kontuzji 
i pęknięcia jednej z kości 
śródstopia co oczywiście 
eliminowało go z treningów 
i przygotowań. Pozostał 
jemu jedynie trening stacjo-
narny bez obciążeń kończyny 
dolnej i przygotowanie men-
talne, które odegrało istotną 
rolę. Gracjan był tak zdeter-
minowany i głodny sukcesu, 
że zadbał o sprawną rehabili-
tację oraz kilka treningów na 
macie. Wielkie słowa uzna-
nia dla tego zawodnika za to, 
że jeszcze zdobył tytuł v-ce 
Mistrza Polski. 

Najmłodszy zawodnik 
naszej ekipy Oktawiusz Ma-
leńki na udział w Mistrzo-
stwach Polski zasłużył sobie 
systematyczną i ciężką pracą 
na treningach oraz udanymi 

występami w grupie młodszej 
na rozgrywkach ligowych. 
Jak już wcześniej wspomnie-
liśmy Oktawiusz zaliczył 
bardzo udany występ w Mi-
strzostwach i gdyby zwycię-
żył swój czwarty pojedynek 
to walczyłby o brązowy me-
dal. Było blisko.  

 W tym miejscu jako 
trenerzy i zarząd klubu bar-
dzo dziękujemy wszystkim 
zawodnikom, którzy na co 
dzień trenują w klubie i wzię-
li udział w przygotowaniach 
do Mistrzostw Polski. Wszy-
scy wiemy, że sport wymaga 
wielu wyrzeczeń i wysiłku 

w drodze na sam szczyt. Cały 
rok wytrwale pracujemy na 
sukcesy naszych młodzików, 
ale również kadetów. Zawsze 
trzymamy się razem i widzi-
my wspólny cel. 

Dziękujemy Wam bar-
dzo! Jesteście Wielcy! Przed 
nami jeszcze wiele do zdo-
bycia i zrobimy to wspólnie!

Nieustanny rozwój oraz 
wysokie osiągnięcia sporto-
we UKS „Jedynka” nie były-
by możliwe gdyby nie środki 
finansowe otrzymywane od 
naszych Sponsorów i Dar-
czyńców.

Dziękujemy Wam Bar-
dzo, że jesteście z nami !!!

Trenerzy: 
Artur Żołna 

i Mariusz Torbiczuk.

Rejonowa Spółdzielnia Zaopatrzenia i Zbytu 
66-470 Kostrzyn nad Odrą ul. Piastowska 1 

 
OGłASZA PRZetARG 

OfeRtOWy nieOGRAniCZOny
budynku usługowo-handlowego 

przy ul. Piastowskiej 4,6 w Kostrzynie nad Odrą  
o łącznej pow. 563,42 m ² na działce o pow. 1.070 m² 
 
Cena minimalna 778.000,00 zł

 
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłata wadium w wys. 10% ceny minimalnej 

w terminie do 10.01.2023 r. 
termin składania pisemnych ofert do 10 stycznia 2023 r.  do godz. 14:00 w siedzibie Spółdzielni.

Otwarcie ofert w dniu 11 stycznia 2023 r. o godz. 12:00 w siedzibie Spółdzielni. 
Spółdzielnia zastrzega możliwość unieważnienia przetargu bez podania przyczyny lub jego 

zamknięcie bez dokonania wyboru którejkolwiek z ofert.
Wycena i regulamin przetargu  do wglądu w siedzibie Spółdzielni.  

Kontakt: 95 728 69 10; 605 100 310; 518 828 808

PRZetARG OfeRtOWy nieOGRAniCZOny
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USŁUGI
Usługi Brukarskie 
Tel. 601 696 951           (6)

OGŁOSZENIA DROBNE

SPRZEDAM
Komplet używanych opon 
letnich Matador 175/65 
R14 - stan dobry. 200 zł. 
tel. 509 998 889

POSZUKUJĘ DO WYNAJĘCIA
Emeryt z  Niemiec 
z psem szuka miesz-
kania do wynajęcia na 
terenie Kostrzyna nad 
Odrą. Mieszkanie około 
40m2. Ogrzewanie ga-

zowe lub elektryczne. 
Za pomoc w  znalezieniu 
mieszkania z  wdzię-
czności podaruję 500 zł. 
tel. 734 863 780
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UKS „Jedynka” wysta-
wił pięcioosobową repre-
zentację: Antoni Ludka 85 
kg, Gracjan Somerski 44 
kg, Julian Iwaszko 44 kg, 
Oktawiusz Maleńki 41 kg 
i Serhii Vynnyk 38 kg. Ok-
tawiusz Maleńki startował 
jako najmłodszy w grupie 
młodzików natomiast dla 
G.Somerskiego i A.Ludki 
były to ostatnie Mistrzostwa 
tej grupy wiekowej. 

Mamy olbrzymie powody 
do dumy i nieopisaną radość 
ponieważ nasi reprezentanci 
kolejny raz awansowali do 
grona Najlepszych Zawod-
ników Mistrzostw Polski. 
W swoich kategoriach trium-
fowali Julian Iwaszko i An-
toni Ludka. Ponadto zdobyli-
śmy też dwa srebrne medale, 
które wywalczyli Serhii Vyn-

nyk i Gracjan Somerski. Na-
tomiast Oktawiusz Maleńki 
po bardzo dobrych zawodach 
z bilansem trzech wygranych 
i jednej porażce uplasował 
się na wysokiej 7 lokacie.

Jest to wspaniały wynik 
całej drużyny ponieważ aż 
czterech zawodników wal-
czyło w niedzielnych fina-
łach o złoto! Wisienką na 
torcie był podwójny finał 
kategorii 44 kg. gdzie nasi 
chłopcy rozdzielili między 
sobą tytuły Mistrza i v-ce 
Mistrza Polski. 

Julian Iwaszko po raz ko-
lejny potwierdził wielką kla-
sę i duże umiejętności zapaś-
nicze. Zdominował swoich 

przeciwników i po raz drugi 
wywalczył tytuł Mistrza kra-
ju co jest nie lada wyczynem 
mając dopiero 13 lat !!! 

Bardzo bliski obrony ty-
tułu z przed roku był Serhii 
Vynnyk, który jeszcze na 15 
sekund przed końcem finału 
wygrywał na punkty z repre-
zentantem Miastka. Niestety 
chwila dekoncentracji Ser-
gieja i akcja rozpaczy jego 
przeciwnika doprowadziła 
do przegranej w ostatniej 
fazie walki. A było tak bli-
sko…

Antoni Ludka w swojej 
drodze po tytuł Mistrza za-
prezentował wiele bardzo 

Wielki sukces zawodników UKS „Jedynka” na Mistrzostwach Polski Młodzików
W ubiegły weekend 4-6 listopada w Janowie Lubelskim odbyły się „Xi Mi-
strzostwa Polski Młodzików”. Aby wyłonić najlepszych Zawodników dwu-
nastu kategorii wagowych do sportowej rywalizacji musiało stanąć aż 210 
reprezentantów z 47 klubów.


